
 NOMINATIVE  AND  ACCUSATIVE  CASES  OF  PLURAL 

 

NOMINATIVE 

 

Ma  - I    muž – muži 

               student – studenti 

               Čech – Češi 

               Francouz - Francouzi 

               mobile E   (- ec, - ek) – cizinec – cizinci 

                                 Portugalec – Portugalci 

                                  Turek - Turci 

                                  pes – psi 

               

         - OVÉ– some  nationalities + other people       Švéd – Švédové   

                                                                                    Nor – Norové 

                                                                                    Řek – Řekové 

                                                                                    Rus – Rusové 

                                                                                    otec – otcové 

                                                                                    strýc – strýcové 

                                                                                    ekonom - ekonomové 

         + tel , an  - É  - učitel – učitelé 

                                  ! přítel – přátelé! 

                                   Angličan – Angličané 

                                   Američan – Američané 

 

Softening : for nouns and adjectives 

                   h – z               drahý - drazí 

                   ch – š              Čech – Češi 

                   k – c                hezký – hezcí 

                   r – ř                 profesor – profesoři 

                   d – ď               mladý – mladí 

                   t – ť                 student – studenti 

                   n – ň                červený - červení  

 

                   ský – ští           portugalský – portugalští 

                   cký – čtí           americký - američtí 

 

Irregular forms : člověk – lidé 

                             každý – všichni 

                              

 

Adjectives :      ten  velký moderní – ti velcí moderní  

 

 

 

 

 

 

 

 



Mi + hard, neutr.c. – Y     kampus – kampusy 

                                          sešit -  sešity 

                                          dům – domy 

       + soft c. -             E     čaj – čaje 

                                           pokoj - pokoje 

        mobile E                    koberec – koberce 

 

Adjectives:            ten velký moderní – ty velké moderní 

 

 

 

F + a – Y        žena – žena 

                       káva – kávy 

 

    + e/ě – E/Ě  nemocnice – nemocnice 

                        židle – židle 

                        přítelkyně - přítelkyně 

   

     + cons. – E      tramvaj – tramvaje 

                             skříň – skříně 

        mobile E       mrkev – mrkve 

                             broskev – broskve 

     + st , -c  - I       kost – kosti 

                             místnost – místnosti 

                             bolest – bolesti 

                             noc – noci 

 

Irregular forms: paní – paní !! 

                          každá - všechny 

 

Adjectives:       ta  velká moderní –  ty velké moderní 

 

 

 

N + o – A       město – města 

                       okno – okna 

 

     + e – E       moře – moře 

           - ATA  kuře – kuřata 

                       rajče – rajčata 

 

      + í – Í        náměstí – náměstí 

                        nádraží – nádraží 

 

Irregular forms: to dítě – ty  všechny děti  !! 

                          každé – všechna 

 

Asdjectives:   to velké moderní – ta velká moderní 

 

 



ACCUSATIVE 

 

Mi, F, N :     NOM  = ACC. 

 

Ma  + hard, neutr. c. – Y   student –studenti -  studenty 

                                           profesor – profesoři -  profesory 

        + soft. c. , tel -      E   muž – muži -  muže 

                                           učitel –učitelé -  učitele 

                                           přítel – přátelé -  přátele  

 

Adjectives:   ten velký moderní – ti velcí moderní – ty velké moderní 

 

Compare: Ma : To jsou vysocí studenti (pl. nom.)  - Vidím vysoké studenty(pl. acc.) 

                  Mi:  To jsou vysoké domy (pl. nom.)     - Vidím vysoké domy (pl. acc.) 

 

 

      

                 

                                                                                  


